

## المشاركة العامة في العمل البرلماني المتعلق بتغير المناخ

الإثنين، 29 كانون الثاني/يناير 2024

### ملخص

15:30 – 16:30 (جنيف، بتوقيت وسط أوروبا)

مع التأثير العميق لتغير المناخ على حياة الناس، هناك توقع متزايد للبرلمانات والممثلين المنتخبين لمعالجة هذه القضية بشكل استباقي. وبالنظر إلى تعقيد مكافحة تغير المناخ، فإن المشاركة العامة ضرورية وصعبة على حد سواء. وتبحث هذه الندوة نهجين يوضحان كيف يمكن للبرلمانات إشراك الجمهور بفعالية في مبادراتها المتعلقة بتغير المناخ:

- المشاركة المجتمعية في مشروع قانون تغير المناخ في جنوب إفريقيا. توضح دراسة الحالة هذه كيف يمكن للبرلمانات التشاور على نطاق واسع بشأن التشريعات المقترحة لمكافحة تغير المناخ، مع مراعاة مجموعة من الأصوات من المجتمع.

- اتفاق إسكازو (Escazù Agreement): مشاركة المواطنين في المسائل البيئية في أمريكا اللاتينية. تبحث هذه القضية دور البرلمانات في اتفاق إسكازو، الذي يفرض مشاركة الجمهور في القضايا البيئية في أمريكا اللاتينية. ستستمع هذه الندوة أيضاً إلى تحديث بعد الاجتماع البرلماني في الدورة الـ 28 لمؤتمر الأطراف (COP28) في كانون الأول/ديسمبر 2023. انضموا إلينا في مناقشات ثاقبة حول وسائل إشراك الجمهور في الجهود البرلمانية في معالجة تغير المناخ.

اللغة (اللغات): الإنجليزية والفرنسية والإسبانية.

يشترك الاتحاد البرلماني الدولي وشبكة المشاركة البرلمانية الدولية في تنظيم الندوة.

إن هذه الفعالية هي جزء من سلسلة ندوات عبر الإنترنت التي يستضيفها مركز المشاركة العامة في مركز الابتكار في البرلمان التابع للاتحاد البرلماني الدولي لمتابعة التقرير البرلماني العالمي للاتحاد البرلماني الدولي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي للعام 2022 حول مشاركة العامة في عمل البرلمان.

لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل مع [gpr@ipu.org](mailto:gpr@ipu.org).

اكتشفوا كيفية الانضمام إلى شبكة المشاركة البرلمانية الدولية [ipen-network.org](http://ipen-network.org)

للتفاعل مع المشاركين قبل الفعالية وبعدها، انضموا إلى [صفحة المشاركة العامة على LinkedIn](#).



# Public engagement in parliamentary work on climate change

---

Monday, 29 January 2024

## Summary

---

15.00 – 16.30 (Geneva, CET)

With the profound impact of climate change on people's lives, there is a growing expectation for parliaments and elected representatives to proactively address this issue. Given the complexity of combating climate change, public engagement is both necessary and challenging. This seminar explores two approaches that demonstrate how parliaments can effectively involve the public in their initiatives on climate change:

- **Community engagement on the Climate Change Bill in South Africa.** This case study showcases how parliaments can consult widely on proposed legislation to combat climate change, taking into account a range of voices from the community..
- **Escazù Agreement: citizen participation in environmental matters in Latin America.** This case explores the role of parliaments in the Escazù Agreement, which mandates public engagement on environmental issues in Latin America.

This seminar will also hear an update following the Parliamentary Meeting at COP28 in December 2023. Join us for insightful discussions into ways to engage the public in parliamentary efforts in addressing climate change.

Language(s): English, French, Spanish

This webinar is jointly organised by the IPU and the [International Parliament Engagement Network \(IPEN\)](#).

The event is part of the series of webinars hosted by the [Public engagement hub](#) in IPU's Centre for Innovation in Parliament in follow-up to the 2022 IPU-UNDP [Global Parliamentary Report on Public engagement in the work of parliament](#).

For more information, please contact [gpr@ipu.org](mailto:gpr@ipu.org).

Find out how to join the International Parliament Engagement Network: [ipen-network.org](https://ipen-network.org).

To engage with participants before and after the event, join the [Public engagement LinkedIn page](#).